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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi az oka annak, hogy ha orosz politikusokról és 
oligarchákról van szó, az Önök kormánya soha nem talál nemzetbiztonsági kockázatot?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az rtl.hu portálon megjelent „Egyre több az orosz diplomata Magyarországon, jó részük hírszerző
lehet„ című cikk szerint egy év alatt 30 százalékkal nőtt a számuk, miközben az Ukrajna ellen
indított invázió miatt az uniós országok többsége egyre gyakrabban utasít ki orosz diplomatákat:

„A Direkt36 újságírója, Panyi Szabolcs adatgyűjtése alapján egy év alatt 30 százalékkal nőtt az
orosz  diplomaták  száma Magyarországon,  miközben  más  uniós  országokban  egyre  kevesebben
vannak,  mert  az  Ukrajna  ellen  indított  háború  kezdete  óta  folyamatosan  utasítanak  ki  orosz
diplomatákat.

Látványosan  mindenféle  olyan  gesztustól  tartózkodik  a  magyar  kormány,  ami  elidegenítené
Oroszországot, és ebbe a trendbe illeszkedik az is, hogy orosz diplomatákat sem tiltunk ki – mondta
a Híradónak Panyi Szabolcs

Tavaly november végén 46 orosz diplomata szolgált Magyarországon, a számuk több lépcsőben
idén október végéig 62-re emelkedett. Ehhez képest Panyi Szabolcs adatgyűjtése alapján például
Londonban 35, Varsóban 20, Pozsonyban pedig 15 orosz diplomata van.

Kis Benedek József biztonságpolitikai szakértő és volt katonai hírszerző azt mondja, a diplomaták
egy része a nyilvános küldetése mellett valószínűleg hírszerzési tevékenységet is végez.

Tapasztalataim alapján azt tudom mondani, hogy az oroszoknál elég magas ez a szám, tehát olyan
körülbelül 60-70 százaléka valamelyik, valamilyen hírszerző szolgálathoz be van kötve – jelentette
ki a szakértő.



 
Krekó Péter, a Political Capital igazgatója szerint a nemzetközi tapasztalatok azt mutatják, hogy az
orosz diplomaták egy része igyekszik befolyásolni az adott ország politikai légkörét.

(…)

A témával kapcsolatos kérdéseinkre a Külügyminisztérium úgy reagált: a diplomaták létszámának
meghatározása minden esetben „a küldő ország szuverén joga.” Valamennyi diplomata „átesik a
szükséges nemzetbiztonsági vizsgálatokon”, amit a magyar hatóságok „a legnagyobb alapossággal
és körültekintéssel” végeznek el.”

 

Kérdezem Önt:

1. Mi az oka annak, hogy ha orosz politikusokról és oligarchákról van szó, az Önök kormánya soha
nem talál nemzetbiztonsági kockázatot?

2. Tapasztaltak-e bármilyen befolyásolási kísérletet a Magyarországon állomásozó orosz diplomaták
részéről?

3. Ha tapasztaltak (és nyilván tapasztaltak, mert ha nem, akkor hanyagul vagy szándékosan rosszul
végzik a munkájukat), akkor milyen konkét lépéseket tettek ennek elhárítása érdekében?

4. Az oroszok még mindig ki-bejárkálnak a Külügyminisztérium informatikai rendszerében?

 

Budapest, 2022. november 6.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes
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2  


